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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr LXXII/2023 

LXXII Sesja w dniu 25 sierpnia 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 25 sierpnia 2023 r. o godz. 08:00, a zakończono o godz. 08:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Bernadeta Gawrońska 
4. Wiesława Gil 

5. Adela Grala-Kałużna 

6. Piotr Hartleb 
7. Elżbieta Hyla 

8. Grzegorz Jenerowicz 

9. Błażej Kaczmarek 
10. Eryk Kowcuń 

11. Piotr Kusiakiewicz 

12. Maciej Ładziński 
13. Kinga Melka 

14. Jolanta Molska-Elias 

15. Jan Noskowski 
16. Jan Sroczyński 

17. Anita Szczepaniak 

18. Karol Szehyński 
19. Katarzyna Trawińska 

20. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

21. Dorota Żarnowska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna stwierdziła, że 15 radnych bierze udział w sesji, czyli Rada jest 

władna do podejmowania uchwał. Sesja jest nadzwyczajna, zwołana na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na 
których zaprzestano produkcji rolnej, 

b) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w  Pleszewie,  

c) zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r.  
w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

d) zmiany uchwały nr XXXVI/352/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia  21 października 2021 r.  
w sprawie Wieloletniego programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi 

i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2022 – 2024, 

e) rozpatrzenia petycji z dnia 26 czerwca 2023 r. w sprawie protestu przeciwko lokalizacji wybiegu dla psów 
usytuowanego przy ul. Warneńczyka, 
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f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 
g) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023, 

h) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu. 
4. Zamknięcie obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, Katarzyna Trawińska, 
Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Jenerowicz 
NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których 

zaprzestano produkcji rolnej, 

Burmistrz A. Ptak przeprosił, że zabiera głos w tej części i powiedział, dlaczego sesja została zwołana. Głównym 

powodem jest ostatni punkt porządku obrad, zaciągnięcie preferencyjnej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, ponieważ otrzymaliśmy preferencyjną pożyczkę na wymianę oświetlenia LED na terenie Miasta 

i Gminy Pleszew. Natomiast wczoraj ukazał się dotacyjny program Banku Gospodarstwa Krajowego na wymianę tego 

oświetlenia. Poza tym złożyliśmy wniosek w ramach Programu Inwestycji Strategicznych, również na wymianę 

oświetlenia i być może okaże się, że uchwała nie zostanie skonsumowana, ale idziemy trójtorowo - Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska, druga rzecz to - Bank Gospodarstwa Krajowego oraz trzecia to - Inwestycje 

Strategiczne. Z któregoś źródła skorzystamy. Cel jest jeden - likwidacja tych najbardziej energochłonnych lamp 

ulicznych. Natomiast w przypadku pierwszej uchwały, to wskazała ją Regionalna Izba Obrachunkowa. Musimy ją 

mieć, ale w naszym przypadku jest nieużywana przez samorząd Miasta i Gminy Pleszew. Na szczegóły może 

odpowiedzieć Kierownik Referatu Podatku. 

Radny P. Kusiakiewicz wskazał, że do radnych również zgłaszają się rolnicy w sprawie upraw objętych suszą.  

W powiecie jest katastrofalna susza, czy mogą liczyć na jakieś zwolnienia z podatku rolnego? 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że w chwili obecnej działa tzw. Komisja suszowa, gdzie jest dwoje, troje pracowników 

samorządu gminnego. Komisja ocenia skutki suszy, ale bardziej na potrzeby administracji rządowej. Natomiast  
w przypadku podatku rolnego, każda sprawa jest traktowana indywidualnie. Do tej pory stosowano głównie nie 

zwolnienia, a odroczenie lub płatności w ratach. Trudno zatem powiedzieć coś generalnie co do zasady, ale każda 

sprawa jest traktowana indywidualnie. Ponadto wszystko zależy od klasy ziemi. Jeżeli jest piąta, szósta klasa ziemi, to 
podatek praktycznie nie istnieje. Klasa druga raczej w ogóle nie funkcjonuje w naszej gminie. Wszystko zależy od 

indywidualnej sprawy rolników.  

Radny D. Dryjański oznajmił, że częściowo niektóre obwody zostały wymienione na ledowe oświetlenie na terenie 

MiG Pleszew. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna poprosiła, aby dyskusję w tym temacie zostawić na koniec obrad, 

a w tym momencie podjąć uchwałę tematyczną. 

Głosowano w sprawie: 
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trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których 
zaprzestano produkcji rolnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 
Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  
 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/623/2023 w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 

rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej. Uchwała stanowi załącznik nr 2 
protokołu. 

 

b) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w  Pleszewie , 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że 22 września wchodzi w życie nowelizacja ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie, która wprowadza szereg zmian. Najistotniejszą dla nas, dla Rady Miejskiej jest zmiana, która 

mówi o tym, że musimy ustalić tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

Choć nie są to najważniejsze zmiany. Nowelizacja ustawy wprost zakłada, jak ma działać, na jakich zasadach, 

procedurach, z jakim regulaminem zespół interdyscyplinarny. Dlatego naszą uchwałą wyłączamy regulamin, który do 

tej pory funkcjonował, ponieważ bardzo szczegółowo i drobiazgowo jest to zapisane w ustawie. Natomiast my musimy 

tylko określić, w jakim trybie i sposobie powołujemy nowych członków i odwołujemy członków, na czyj wniosek. 

Następnie odnosząc się do zespołu interdyscyplinarnego oznajmiła, że wszyscy wiemy, że on istnieje i działa na terenie 

MiG Pleszew. Natomiast zespół czeka duża zmiana i liczebnie i zadaniowo. Ustawa, która wejdzie w życie 22 września 

zakłada, że każdy z nas, każdy z Państwa, każdy z mieszkańców MiG Pleszew może być inicjatorem Niebieskiej Karty. 

Mało tego na założenie Niebieskiej Karty nie musi być zgody ani osoby, która stosuje przemoc, ani osoby, która 

doznaje tej przemocy. Jest to duża zmiana. Nie ma już przemocy w rodzinie, nie oznacza  to, że ona znika, ale zmienia 

się nomenklatura i mówi się o przemocy domowej.  Dokłada się ustawą przemoc ekonomiczną, cyberprzemoc. Obecne 

przepisy uwzględniają trzy rodzaje przemocy: psychiczną, fizyczną i seksualną. W nomenklaturze mamy osoby, które 

doznają przemocy osoby, które stosują przemoc domową i osoby, które są świadkami przemocy domowej. Niezwykle 

istotnym jest fakt, że osoby małoletnie, które są świadkami przemocy domowej są jednocześnie tymi, które doznają 

przemocy domowej. Szereg zmian, szczegółów, które są niezwykle istotne powodują, że czuję się w obowiązku 

zorganizować dla Państwa szkolenie, żeby nastąpiło już przed najbliższą sesją we wrześniu, aby mieć informację  

o narzędziach, które na naszym terenie i działają i działać powinny. Dzisiaj prosimy o podjęcie uchwały, natomiast  

o szczegółach funkcjonowania zespołu będziemy mogli dłużej porozmawiać przed kolejną sesją, na Komisjach. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała, czy szkolenie będzie dla wszystkich radnych? 

Z-ca Burmistrza I. Świątek potwierdziła. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna stwierdziła, że uważa, iż wszyscy powinni wziąć w nim udział  

i wypracować metodę, jak przekazać informacje o zmianach dalej, do młodzieży, społeczeństwa, ponieważ 
świadomość jest niska. Wszystko jest na zasadzie „lepiej tematu nie tykać”, a ten problem rodzi następne. Zatem na 

szkoleniu porozmawiamy, jak można delikatnie, ale zgodnie z prawem informować. 

Z-ca Burmistrza I. Świątek powiedziała, że temat jest niezwykle delikatny, gdyż można albo zaniechać, albo czasami 

przesadzić z reakcją. Wszyscy powinniśmy wiedzieć, jak się zachować. Następnie informacyjnie podała,  
że w zeszłym roku założono 38 Niebieskich Kart, a do dnia wczorajszego 33. Zwykle były to karty zakładane  

z inicjatywy policji. O szczegółach porozmawiamy w przyszłym miesiącu. 
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Głosowano w sprawie: 

trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Pleszewie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 
Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  
 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/624/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Pleszewie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 protokołu. 

c) zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie 

Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

Z-ca Burmistrza I. Świątek wyjaśniła, że nie chodzi o to, że Wojewoda zabrał nam jakieś środki, tylko o różnicę 

pomiędzy kwotami, które dostajemy, a kwotami z których musimy się rozliczyć. Wynikają one z liczby uczestników 

w Środowiskowym Domu. Nikt nam nie zabiera pieniędzy, tylko rozliczamy się z tego co faktycznie 

wydatkowaliśmy. 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawka do zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r.  

w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 
NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu 

współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 
Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  
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Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/625/2023 w sprawie zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej  
w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. Uchwała stanowi 

załącznik nr 4 protokołu. 

d) zmiany uchwały nr XXXVI/352/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 21 października 2021 r. w sprawie 

Wieloletniego programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2022 – 2024, 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XXXVI/352/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 21 października 2021 r. w sprawie 

Wieloletniego programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2022 – 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 
NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

 
Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/626/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/352/2021 Rady Miejskiej 

w Pleszewie z dnia 21 października 2021 r. w sprawie Wieloletniego programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2022 – 2024. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 protokołu. 

e) rozpatrzenia petycji z dnia 26 czerwca 2023 r. w sprawie protestu przeciwko lokalizacji wybiegu dla psów 

usytuowanego przy ul. Warneńczyka, 

Radny P. Hartleb jako Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wskazał, że Komisja rekomenduje 

uznanie petycji za niezasadną wskazując jednocześnie konieczność udoskonalenia wybiegu poprzez położenie osłon 

maskujących, przynajmniej od strony ulicy, zmiany miejsca zamontowania ławki oraz docelowo zamontowanie 

oświetlenia.  

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że na płocie są już siatki, które powodują, że nie ma kontaktu wzrokowego między 

psami, a właścicielami i osobami, które przechodzą drogą, ulicą Warneńczyka. W przyszłości może puścimy jakiś 

żywopłot, żeby to w miarę ładnie wyglądało. 

Radna M. Wysocka-Balcerek powiedziała, że osobiście rozmawiała z mieszkańcami, również z osobą, która złożyła 

skargę i mieszka w bloku naprzeciwko, są z tym związane nagrania. Najpierw wydawało się, że psy trochę 
poszczekają i nie jest to uciążliwe. Ale odsłuchując nagrania tej pani, to faktycznie, takie całodzienne hałasowanie 

może niektórym przeszkadzać. Sprawa jest trudna. Komisja już rozpatrzyła temat. Należałoby się zastanowić nad 

założeniem jakiegoś ekranu wychwytującego dźwięk. Czy to by coś dało? Sprawa dotyczy właściwie mieszkańców 
tego najbliższego bloku. Są plusy i minusy, ale nie dla mieszkańców, którzy są na balkonie i cały dzień są narażeni 

na ujadanie. Może dałoby radę postawić taki ekran podobny do tych, które są na autostradach. Dźwięk przechodzi 

górą, ale czy to da efekt? Następnie wskazała, że za wybiegiem jest teren zielony Spółdzielni, czy odsunięcie jest 

możliwe? 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że były brane pod uwagę dwie lokalizacje. Pierwsza w drugiej części Parku Planty. 

Natomiast ta odległość dla wielu, szczególnie dla seniorów jest barierą, aby w ogóle dotrzeć do tego miejsca. Druga 

lokalizacja brana pod uwagę była nad Nerem, gdzie jest nasz teren koło Kauflandu 2 ha, ale tę lokalizację chcemy 
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trzymać na urządzenie w przyszłości parku. Tutaj też była bariera. W przeprowadzonej rozmowie, było wskazane, 
że przyjeżdżają ludzie z miasta, ale teren wybiegu jest gminy. Gdyby był Spółdzielni Mieszkaniowej, to można by 

zapewne ograniczyć go tylko dla osób mieszkających w blokach Spółdzielczych. Są inwestycje, które zakłócają 

porządek, czy w jakiś sposób wpływają, wywołują efekt NIMBY. Natomiast tu jest jakiś kompromis. Założenie siatki 
pierwszy etap, obsadzenie żywopłotem drugi. W tym kierunku powinniśmy iść i analizować sytuację. Zwłaszcza 

jeden blok jest narażony na hałas, ale hałas też jest przy ulicach. Ten blok odczuwa również hałas biegnący z drogi 

krajowej nr 11, gdyż odległość jest bliska. 

Radna B Gawrońska odniosła się do tego co wydarzyło się na Komisji Skarg i Wniosków. Były panie ze Spółdzielni 

Mieszkaniowej i mówiły o nagraniach. Ponadto ponad 600 osób złożyło petycję „za” wybiegiem. Komisja 

ustosunkowała się do tego i stwierdziła, że ta rzecz jest potrzebna. Te hałasy, które są, to nie ma czegoś takiego, żeby 

hałas szczekających psów był przez cały dzień. Była taka uwaga, że niektórzy mieszkańcy, którzy są przeciwko temu 

szczują te psy, żeby hałasowały. Sytuacja jest patowa. Wybieg powinien być, tylko jest potrzebne trochę kultury  

z jednej i z drugiej strony. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna stwierdziła, że widziała jeden taki wybieg na którym były drzewa, 

a za nimi ekran wychwytujący. Konkluzja jest taka, że wybieg zostawiamy i zastanawiamy się, jak jeszcze zmniejszyć 

natężenie tego hałasu. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji z dnia 26 czerwca 2023 r. w sprawie protestu przeciwko lokalizacji wybiegu dla psów 

usytuowanego przy ul. Warneńczyka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 
Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 
Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

 
Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/627/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 26 czerwca 2023 r.  

w sprawie protestu przeciwko lokalizacji wybiegu dla psów usytuowanego przy ul. Warneńczyka. Uchwała stanowi 

załącznik nr 6 protokołu. 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 

Kierownik Wydziału Finansowego K. Matusiak-Marecka poinformowała, że w związku z otrzymaniem 

zawiadomienia od Wojewody Wielkopolskiego w sprawie zmniejszenia planu dotacji celowej w rozdziale 85228 , 
dotyczy to świadczeń  usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych, zmniejszono dotację o kwotę  

69 970 zł i tym samym zachodzi konieczność zmiany w załączniku nr 1 WPF, jak również w projekcie uchwały 

budżetowej po stronie dochodów bieżących i wydatków bieżących. 

Burmistrz A. Ptak wyjaśnił, dlaczego radni są tak często fatygowani do podejmowania uchwał, jeżeli chodzi  

o jakiekolwiek dotacje. Ponieważ jest to kompetencja Rady, a nie Burmistrza, aby dokonywać wprowadzenia i zmian 
w dotacjach. Burmistrz może w pewnym zakresie zmieniać budżet, ale nie w zakresie dotacji i tak samo WPF, stąd 

też te sesje nadzwyczajne, gdyż jest to kompetencja Rady Miejskiej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
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Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 
Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 
NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

 
Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/628/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039. Uchwała stanowi załącznik nr 7 protokołu. 

 

g) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023, 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 
NIEOBECNI (6) 

Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 
Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 
Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  
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Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/629/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew 
na rok 2023. Uchwała stanowi załącznik nr 8 protokołu. 

h) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  

Burmistrz A. Ptak wyjaśnił, że głównie chodzi o najgorsze, najbardziej kosztochłonne obwody przy drogach 

krajowych, one są własnością MiG Pleszew, utrzymywane przez MiG Pleszew. Ze względu na drogę krajową ubytki 

w energii są największe. Dlatego zdecydowaliśmy się ubiegać o tę pożyczkę. Tak, jak wcześniej wspomniano 

pojawiły się dwa inne źródła finansowe i z tego co wiemy, to zarówno na oświetlenie uliczne, jak i drogowe będziemy 
występować o te środki, dotyczące oświetlenia na terenie MiG Pleszew. Wtedy będziemy musieli wnieść aportem 

podniesienie kapitału do Spółki Oświetlenie Uliczne, ale połowa oświetlenia ulicznego jest MiG Pleszew, tak więc  

działamy dwutorowo, w przypadku uzyskania środków finansowych. Wtedy już mówimy o kompleksowym 
rozwiązaniu problemów. Dokumentację, inwentaryzację, w zakresie oświetlenia na terenie Pleszewa mamy zrobioną 

z projektu Smart Pleszew, o którym już tyle razy mówiono. Natomiast na terenie gminy robiliśmy ze środków 

własnych gminy. Zatem jesteśmy przygotowani dokumentacyjnie na całe zadanie i mamy nadzieję, że koszty 
związane z energią zdecydowanie spadną. Obecnie robione w Pleszewie oświetlenie, zarówno przez Spółkę, jak i 

miasto jest ledowe, plus dodatkowo są czujniki i kwestia regulacji natężenia, zróżnicowanie świecenia w nocy od 

22.00 do 5.00. 

Radny D. Dryjański stwierdził, że Burmistrz już wszystko wyjaśnił. Dodatkowo zapytał, czy jeżeli mielibyśmy 

skorzystać z tej pożyczki, to dotyczyłaby tylko naszych obwodów należących własnością do Oświetlenia Ulicznego 

Gminy? 

Burmistrz A. Ptak wyjaśnił, że tylko przy drodze krajowej nr 11 i 12, ponieważ te obwody są najbardziej 

kosztochłonne. Zakładaliśmy, że prędzej, czy później pojawi się jakieś dotacyjne źródło, bezzwrotne źródło 
pozyskania pieniędzy, ale wyszliśmy z założenia, że była dostępna pożyczka. Wniosek był złożony i od lutego 

procedowany w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Doszliśmy do momentu, gdzie musimy wywołać 

uchwałę, ale do podpisania umowy nie ryzykujemy niczym. Zakładamy, że rozstrzygnięcie pojawi się w ciągu  

2 miesięcy, ale uchwałę musimy do 4 września przesłać do Wojewódzkiego Funduszu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała, jak duże są potrzeby, jakiego rzędu są to kwoty,  jeżeli 

chodzi o wymianę w całej naszej gminie oświetlenia na ledowe? 

Burmistrz A. Ptak wyjaśnił, że w przypadku miasta Pleszewa, na naszych obwodach, to 2 mln. zł, plus gmina, plus 

obwody oświetlenie uliczne, zatem suma tego wszystkiego to ok. 4-5 mln. zł. Kwota ta, jeżeli uzyskałoby się dotację, 

spada momentalnie do 20% tej kwoty, ale to nie oznacza, że osiągniemy taką redukcję kosztów oświetlenia .  
Na koszty oświetlenia wpływa opłata stała, która jest niezależna od tego, jak świecimy , czym i zużycie samej energii, 

ta druga część jest korzyścią finansową dla gminy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała, czy będzie taka możliwość, że weźmiemy pożyczkę  

i będziemy mogli się jeszcze starać z dwóch dostępnych źródeł? 

Burmistrz A. Ptak wyjaśnił, że atrakcyjność pożyczki przy tym oprocentowaniu kredytów już spadła. Jest taniej, ale 

nie tak konkurencyjnie, jak było kiedyś, pomimo 30% umorzenia. Dodatkowo administracja publiczna ma obowiązek 
zmniejszenia dodatkowo o 10% redukcji zużycia prądu. Stąd też, jeżeli są wolne dni staramy się, żeby wszyscy 

pracownicy wzięli urlopy, żeby nie było generowania kosztów w tych instytucjach. Dlatego długie weekendy są 

przedłużane, ponieważ chcemy ograniczać zużycie energii, szczególnie w okresie zimowym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała, czy 10% zmniejszenia dotyczy czysto fizycznie zużycia 

energii, opłata stała nie wchodzi w grę? 

Burmistrz A. Ptak potwierdził. 

Radny D. Dryjański stwierdził, że Burmistrz powiedział o kwocie 2 mln. zł. Ze strony radnych, jak i sołtysów na 

różnych zebraniach wiejskich, nadal są wnioski o dołożenie poszczególnych lamp, w różnych obwodach. 

Powinniśmy to uwzględnić. Jak dobrze wiemy, nie do końca jeszcze poszczególne obwody, w różnych sołectwach 

są, nie wszędzie lampy świecą. Zatem 2 mln zł mogą nie wystarczyć.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna stwierdziła, że Burmistrz zaraz powie, że w Westerstede  

o 23.00 jest ciemno. 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że kto ostatnio był, to wie, jakie są oszczędności, w jaki sposób jest prowadzona 

polityka oświetleniowa. O godz. 23.00 całe miasto jest ciemne. Natomiast te pieniądze nie są na tworzenie nowych 

obwodów, tylko wymianę starych lamp. Po drugie, największym problemem tam, gdzie brakuje tych lamp jest brak 

obwodu. Problemem nie jest dołożenie lamp, problem jest w braku obwodu zarówno spółkowego, jak i MiG Pleszew. 

Radny P. Kusiakiewicz zapytał, na jakie oszczędności można liczyć? Jeżeli 5 mln. zł wynosi wymiana całego 

oświetlenia, to ile czasu potrzebujemy na to, aby wymienić wszystkie lampy w gminie? 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że mamy dane ze szkół. Otóż 780 tys. zł w tamtym roku przeznaczono na całkowitą 

wymianę oświetlenia na ledowe i są to oszczędności do 40% zużycia energii. Jest istotna różnica. Ponadto mamy  

sterowniki, które powodują, że od 22.00, 23.00 do 5.00 lampy zupełnie inaczej świecą. Pytanie w jakim okresie to 
się zwróci, zamortyzuje? To już zależy od wysokości dotacji. W przypadku tej pożyczki  jest to 5, 6 lat,  

a w przypadku dotacji, to już zupełnie inna sytuacja i mówimy zapewne o 2 latach. Wszystko zależy od obwodu.  

W przypadku drogi krajowej nr 11 i 12, gdzie są lampy sodowe zwrot będzie w rok, dwa. 

Radna E. Hyla wskazała, że cały czas mówimy o oszczędnościach finansowych, ale miejmy też na uwadze ekologię. 

Podstawową sprawą jest dbanie o środowisko, zmniejszenie energii zużycia ma ogromne znaczenie na planetę  

i musimy patrzeć globalnie na ochronę środowiska i tutaj ogromny wymiar ma wprowadzanie oszczędności m.in. 

energii. 

Głosowano w sprawie: 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 
Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Piotr Kusiakiewicz, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Sroczyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (6) 
Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Maciej Ładziński, Jan Noskowski, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński  

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXII/630/2023 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Uchwała stanowi załącznik nr 9 protokołu. 

 
4. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zapytała, kiedy mniej więcej będzie szkolenie, czy jest znany termin? 
 

Z-ca Burmistrza I. Świątek udzieliła odpowiedzi. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zamknęła obrady LXXII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała:                                                                                                      Przewodniczący Rady: 

 
Paulina Tecław                                                                                             Adela Grala-Kałużna  

 

 
Przygotował(a): Paulina Tecław 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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Wykaz załączników 

Załącznik nr 1 – lista obecności Radnych Rady Miejskiej, 
Załącznik nr 2 – uchwała nr LXXII/623/2023 w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku 

rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej, 

Załącznik nr 3 – uchwała nr LXXII/624/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w  Pleszewie, 

Załącznik nr 4 – uchwała nr LXXII/625/2023 w sprawie zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023 , 

Załącznik nr 5 – uchwała nr LXXII/626/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/352/2021 Rady Miejskiej w 

Pleszewie z dnia 21 października 2021 r. w sprawie Wieloletniego programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2022 – 2024, 

Załącznik nr 6 – uchwała nr LXXII/627/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 26 czerwca 2023 r.  

w sprawie protestu przeciwko lokalizacji wybiegu dla psów usytuowanego przy ul. Warneńczyka, 
Załącznik nr 7 – uchwała nr LXXII/628/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pleszew na lata 2023– 2039, 

Załącznik nr 8 – uchwała nr LXXII/629/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na 
rok 2023, 

Załącznik nr 9 – uchwała nr LXXII/630/2023 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

  

  

  

  

  

  

  

  

 


